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P r o t o k ó ł   Nr XLII/2006 
z Sesji Rady Gminy Dębnica Kaszubska 

z dnia 28 marca 2006 r. 
 
 
 
W sesji udział wzięli: 
a/ piętnastu radnych Rady Gminy               -  Spóźnieni: S. Maśliński, D.Ostrowski – 1020) 
b/ Wójt Gminy                                             -   Grzegorz Grabowski 
    Zastępca Wójta                                        -   Tadeusz Bejnarowicz 
    Sekretarz Gminy                                      -   Iwona Wójcik 
    Skarbnik Gminy                                       -   Marek Malinowski 
    Radca Prawny                                          -   Beata Sadowska 
    Dyrektor GOK                                          -  Grażyna Chojnowska 
    Dyrektor ZGK                                          -  Mirosław Klemiato 
    Dyrektor Sz. P. w Dębnicy Kasz.             – Elżbieta Fryckowska 
 
 
Porządek obrad: 
 

1. Sprawy regulaminowe: 
a/  otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad, 
b/  przyjęcie porządku obrad, 
c/ przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

      2.  Udzielenie odpowiedzi na interpelacje radnych.   
3. Sprawozdanie Wójta Gminy z działalności między Sesjami. 
4. Interpelacje radnych. 
5. Wolne wnioski, zapytania i informacje. 
6. Sprawozdanie z działalności Komisji Rady  między sesjami: 

a/ Rewizyjnej, 
b/ Kultury, Oświaty, Sportu i Turystyki, 
c/ Rolnictwa, Budownictwa i Rozwoju Gospodarczego.  

7. Zatwierdzenie planu nabywania, zbywania i zamiany nieruchomo ści na terenie Gminy  
Dębnica Kaszubska,     

8. Podjęcie uchwał w sprawach: 
a/ zmiany rodzajów miejscowości na terenie gminy Dębnica Kaszubska, 
b/ uchwalenia regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie gminy Dębnica 
Kaszubska, 
c/ regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków.       

      9.   Odpowiedzi Wójta Gminy na interpelacje i zapytania zg łoszone w trakcie sesji. 
10. Zamknięcie obrad.      

 
Przebieg sesji: 
 
Ad.1. 
a/ 
 Przewodnicząca Rady Gminy mgr Zyta Rytelewska powitała Radnych i gości 
przybyłych na sesję. Następnie dokonała otwarcia sesji Rady Gminy stwierdzając 
prawomocność obrad. Otwarcia dokonała o godz.1010 w Sali konferencyjnej Urzędu Gminy. 
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b/ 
 
Przewodnicząca Rady Zyta Rytelewska poprosiła Wiceprzewodniczącego o przedstawienie 
porządku obrad.  
Wiceprzewodniczący Krzysztof Olech przedstawił porządek obrad. 
Przewodnicząca Rady Zyta Rytelewska zwróciła się z pytaniem czy są uwagi do porządku 
obrad. 
Sekretarz Gminy proponuje by uzupełnić porządek obrad w pkt. 8 d o przyjęcie projektu 
uchwały w sprawie przyjęcia „Planu Odnowy Sołectwa Dębnica Kaszubska” oraz w 
przypadku przyjęcia tej uchwały pkt. 8 e o przyjęcie projektu zmian w budżecie gminy na 
2006r. 
Przewodnicząca Rady zwróciła się z pytaniem dlaczego przygotowano tylko jedną uchwałę 
skoro w programie mogą uczestniczyć 3 sołectwa. 
Wójt Gminy poinformował, że jest to I transza z Pomorskiego Programu Odnowy Wsi na 
2006 rok. W tej transzy jest do podziału  5mln zł. na gminy, piorytetami są remonty obiektów 
komunalnych. Każda gmina może złożyć 3 wnioski, jednak gmina nie może otrzymać więcej 
niż 60 tys. zł. Gmina biorąc pod uwagę doświadczenia z ubiegłego roku chce poprzeć tylko 
jeden wniosek. Chcemy by ten wniosek był dobrze przygotowany. Biorąc także pod uwagę 
zasady punktacji  podjąłem taką decyzję. Pod uwagę był także brany remont „Domu 
Ludowego” w Budowie oraz remont Pałacu w Niepogledziu - zapoznał Radnych z treścią 
pisma ze Stowarzyszenia „Speranda”  (załącznik Nr 1 do protokołu). Poinformował, że 
Sejmik Województwa Pomorskiego podjął decyzję, że będzie II tramsza, w której będzie 
można składać wnioski na obiekty sakralne, budynki oświatowe i zabytkowe. Na te programy 
Sejmik przeznacza 4,5mln zł. i wnioski będą składane na początku maja. Jestem po 
rozmowach telefonicznych przy których była także obecna Przewodnicząca Rady  
z Dyrektorem Sumisławskim, żadne wiążące decyzje nie są podjęte, ale rodzi się możliwość 
by Urząd Marszałkowski wywiązał się z wcześniejszych deklaracji pomocowych dla tego 
Stowarzyszenia. Chce by w tej transzy nasz projekt na Dom Kultury przeszedł i uzyskał 
dofinansowanie. W tym czasie, który nam pozostał chce by dobrze przygotować niezbędną 
dokumentację na Stowarzyszenie Speranda by ono wygrało w II transzy i uzyskało konieczną 
pomoc. Postara się także poszukać dodatkowych środków finansowych na remont Domu 
Ludowego w Budowie. 
Przewodnicząca Rady zwróciła się z pytaniem, czy jeżeli Niepoględzie nie wejdzie do tego 
programu, to czy będzie mogło wykorzystać środki w kwocie 18 tys. przyznane sołectwu 
Niepoględzie i Gałęzów  od razu, gdyż obecnie te środki są niezbędne do dalszego 
prowadzenia remontu.     
Wójt poinformował, że te środki dotyczą tylko miejscowości Niepogledzie. 
Radny M. Adamowicz uważa, że Niepogledziu trzeba koniecznie pomóc. Rozumie, że w tej 
transzy składamy tylko jeden projekt, ale nie rozumie dlaczego jak Wójt jest chory to w 
Urzędzie Gminy nikt nie pracuje. 
Radny P. Paczesny nie zgadza się z uzasadnieniem Wójta, uważa, że w Urzędzie 
Wojewódzkim jest pozytywna atmosfera w stosunku do Szkoły w Niepoględziu i należy to 
wykorzystać i w I transzy złożyć wniosek na  zadanie inwestycyjne jakim jest remont 
spalonego pałacu. 
Wójt poinformował, że wskazał, że jest możliwość programem na GOK wygrać I transzę 
oraz, że planowana jest II tura edycji składania wniosków zgodna z potrzebami tej szkoły. 
Uważa, że należy się wstrzymać, przygotować dokumentację i w terminie złożyć wniosek do 
tej edycji. Poinformował, że uczyniono już pewne kroki w tym temacie, obecnie czeka na 
informacje. Jemu także zależy na tym, by Urząd Marszałkowski wywiązał się z obietnic w 
stosunku do stowarzyszenia „Speranda”. 
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Przewodnicząca Rady Zyta Rytelewska stwierdziła, że są to środki przyszłe i niepewne. Nie 
ma nic przeciwko programowi na remont Dębnickiego Ośrodka Kultury, ale pieniądze w 
Niepoględziu na remont spalonego pałacu są także potrzebne już dziś. Ma żal, że nie 
informuje się jej o planowanych zmianach w porządku sesji. Rozmawiała z Panią Sekretarz i 
takiej informacji nie uzyskała. Czuje się oszukiwana. Przypadkowo dowiedziała się o 
planowanej zmianie. 
Sekretarz poinformowała, że także dopiero wczoraj dowiedziała się o tym, że będą zmiany w 
porządku obrad. 
Radny P. Paczesny poinformował, że Wójt przekazał Komisji Rewizyjnej zdawkową 
informację w tej sprawie na posiedzeniu , które odbyło się w piątek. 
Radny Z. Botwinionek poinformował, że ich Komisja miała wczoraj posiedzenie i Wójt 
mówił o 3 programach a dzisiaj mówimy o jednym. Jest przeciwny przyjęciu zmiany 
porządku obrad. 
Skarbnik Gminy poinformował, że była koncepcja na 3 programy jednak procedura jest dość 
skomplikowana i uciążliwa. Termin składania wniosków upływa 07 kwietnia. Należy 
posiadać kosztorys inwestorski na każdy program. My posiadamy na GOK i Stowarzyszenie 
„Speranda”. Zaakceptowany „Plan odnowy Sołectwa”, a taki plan przedłożyło tylko sołectwo 
Dębnica Kaszubska, pozostałe sołectwa nie posiadają planu. Rada Gminy musi ten plan 
przyjąć na sesji uchwałą oraz zatwierdzone środki budżetowe. Obecnie wymagania w trybie 
ekspresowym spełnia tylko Dębnica Kaszubska. Teraz będziemy mieli czas by przygotować 
następne. Prosił Wójta by tego nie puszczać na tą sesję. Chciał, by sesja odbyła się około 
05.04., do tego czasu przygotować wszystkie wnioski celem zatwierdzenia przez Radę. 
Radna J. Karaś poinformowała, że jej Komisja także była poinformowana o trzech wnioskach, 
ale jeżeli się stała tak jak się stało, to uważa, że nie należy się handryczyć. Uważa, że jeżeli 1 
wniosek jest przygotowany porządnie to należy go zgłosić, gdyż znów się okaże, że nic nie 
zrobimy, a tak to chociaż jedno zadanie będzie wykonane. Uważa, że należy wykorzystać tę 
szansę by zrobić porządek z Gminnym Ośrodkiem Kultury. 
Przewodnicząca Rady Zyta Rytelewska uważa, że jest to rozmowa służąca wyjaśnieniu 
tematu. 
Wójt ponownie podkreślił, że w ramach tego programu mogą być dofinansowane tylko 
zadania realizowane w obiektach stanowiących mienie komunalne i na inne zadania środki 
nie będą przeznaczane w tej transzy. Po rozmowie z dyrektorem Sumisławskim uważa, że 
Urząd Marszałkowski szuka furtki by w II transzy można było pomóc Stowarzyszeniu 
„Speranda” przy remoncie spalonej szkoły. Uważa, że jest zasadne przyjęcie Planu odnowy 
Dębnicy Kaszubskiej, z nadzieją, że w czasie jaki nam pozostał pozostałe miejscowości tj. 
Budowo i Niepoględzie skompletują dokumentację. W tej transzy na pewno Niepoględzie nie 
uzyska pomocy, ma jednak nadzieję, że w maju Niepoględzie będzie miało przyznane środki. 
Wnioskuje o przyjęcie proponowanych zmian w porządku obrad. 
Radny P. Paczesny uważa, że radni ni kłócą się, starają się operować argumentami, chcą znać 
pełne uzasadnienie podejmowanych decyzji. Uważa, że jest to merytoryczna rozmowa. 
Proponuje wprowadzić te zmiany do porządku obrad sesji. 
L. Młyński – Stowarzyszenie „Speranda” stwierdził, że w regulaminie, który znajduje się na 
stronie internetowej wojewody nic się nie mówi, że ten program przeznaczony jest dla 
obiektów  będących w zasobach mienia komunalnego.    
Zastępca Wójta poinformował, że 07 marca Zarząd Województwa przyjął główne wytyczne 
do programów, które mają być realizowane w ramach Odnowy Wsi i stąd wynikają te 
zmiany. Myśmy mieli tylko 7 dni na przygotowanie się do tej edycji. Nikt nie chciał do 
dzisiejszej sesji z uwagi na krótki okres przygotować kosztorysu na Budowo. 
Więcej uwag  nie wniesiono do porządku obrad. 
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Przewodnicząca Rady Zyta Rytelewska zarządziła głosowanie nad przyjęciem zgłoszonego 
wniosku o przyjęcie do porządku obrad pkt. 8d. 
W wyniku głosowania wniosek został przyjęty  ( 14 za, 1 przeciw).   
Przewodnicząca Rady Zyta Rytelewska zarządziła głosowanie nad przyjęciem zgłoszonego 
wniosku o przyjęcie do porządku obrad pkt. 8e. 
W wyniku głosowania wniosek został przyjęty  ( 14 za, 1 przeciw).   
Przewodnicząca Rady Zyta Rytelewska zarządziła głosowanie nad przyjęciem porządku 
obrad z uwzględnieniem zmiany. 
 W wyniku głosowania porządek obrad po zmianach został przyjęty  (14 za, 1 wstrzymujący). 
  
c/  
 Do protokołu z poprzedniej Sesji Radny P. Paczesny wniósł uwagę. Uważa, że na 
stronie 7 protokołu nie powinien znaleźć się zapis „bezzasadna”, gdyż Komisja jednoznacznie 
tego nie stwierdziła, gdyż wystąpiły nieprawidłowości w wydatkowaniu środków Gminnej 
Komisji Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych. 
W wyniku głosowania protokół został przyjęty jednogłośnie (15 za). 
 
Ad 2 
 
Przewodnicząca Rady Gminy Zyta Rytelewska poprosiła Zastępcę Krzysztofa Olech o 
zapoznanie Radnych ze złożonymi interpelacjami na poprzedniej sesji oraz odpowiedziami 
jakie otrzymali Radni. 
Zastępca Przewodniczącej  zapoznał Radnych z interpelacjami i odpowiedziami. 
Przewodnicząca Rady zwróciła się z pytaniem czy Radni są usatysfakcjonowani z 
otrzymanych odpowiedzi. 
Radna U. Rączka  zauważyła, że celem jej interpelacji nie było pogrążenie osoby 
wykonującej prace na rzecz Zarządu Dróg Powiatowych. To przecież nie jego wina, że nie 
może nić robić bez ich dyspozycji. 
Więcej uwag nie wniesiono. 

Ad 3 
 
Przewodnicząca Rady Gminy Zyta Rytelewska poprosiła Wójta o złożenie sprawozdania  
z działalności miedzy sesjami. 
Wójt  przedstawił sprawozdanie, które stanowi załącznik Nr 1 do protokołu. 
Ponadto Wójt poinformował że 01 kwietnia w Gminnym Ośrodku Kultury odbędą się 
rozgrywki Brydżowe. 
Przewodnicząca Rady Zyta Rytelewska otworzyła dyskusję nad sprawozdaniem Wójta 
Gminy. 
Przewodnicząca Rady Zyta Rytelewska zwróciła się z pytaniem dotyczącym przebiegu 
przygotowań do II etapu kanalizacji gminy. 
Wójt poinformował, że sposób finansowania będzie przedstawiony na sesji kwietniowej. 
Obecnie są kłopoty finansowe, ale do kwietnia postara się znaleźć jakieś rozwiązanie tego 
problemu. 
Radny P. Paczesny zwrócił się z pytaniem, czy rozpoczęto procedury związane z 
opracowaniem planu zagospodarowania przestrzennego dla ulicy Polnej w Dębnicy 
Kaszubskiej. 
Wójt poinformował, że tak. 
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Ad 4 
 
Przewodnicząca Rady Zyta Rytelewska prosi Radnych o składanie interpelacji. 
 Radny Krzysztof Olech: 

- w imieniu mieszkańców ul. Młyńskiej w Dębnicy Kaszubskiej prosi o utwardzenie 
ciągu pieszo-jezdnego na tej ulicy, 

- obcięcie gałęzi przy drodze dojazdowej do Krzywania od drogi wojewódzkiej 210 
oraz załatanie dziur przy wjeździe do tej miejscowości.  

Radna Irena Tkaczyszyn prosi o: 
- utwardzenie dróg w Maleńcu i Gogolewie, 
- usunięcie suchych, zwisających gałęzi z drzew nad chodnikami i szosą w m. 

Gogolewo, 
- załatanie drogi w Podolu Małym, a zwłaszcza przy posesji państwa Kania. 

Radna U. Frankowska: 
- w imieniu rodzin mieszkających w rejonie Osiedla „Zajęcza” prosi o informację 

szczegółową jakie są zamierzenia w sprawie budowy ciągów pieszo – jezdnych w tym 
rejonie. Mieszkańcy toną w błocie, 

- dokończenie prac przy przekładaniu chodnika łączącego ul. Zjednoczenia z ulicą 
Zajęczą.  

Radny Zygmunt Wandachowicz prosi o ustawienie pojemników na plastiki i szkło w 
miejscowości Dobieszewko. 
Radny Zdzisław Botwinionek prosi o remont drogi od Brzezińca do Podola Młego. 
Radny Józef Bejnarowicz prosi o remont drogi z Dębnicy Kaszubskiej do Podwilczyna. Stan 
drogi fatalny. Na moście przy Leśnym Dworze można łowić ryby są takie dziury. 
 
Ad 5 
 
Przewodnicząca Rady Zyta Rytelewska prosi o składanie wniosków. 
Rana J. Karaś zauważyła, że w Dębnicy Kaszubskiej nie można przejść po żadnej ulicy. Przez 
całą kadencje Rada nic nie zrobiła w tym zakresie. Ulice są fatalne. Opinia mieszkańców w 
stosunku do Radnych w tym zakresie jest negatywna. 
Przewodnicząca rady Zyta Rytelewska zauważyła, że taka sama sytuacja jest w pozostałych 
miejscowościach gminy. Sytuacja jest taka z uwagi na brak środków na te cele. Małym 
światełkiem w perspektywie poprawy stanu dróg są programy Lider. 
Radny M. Adamowicz prosi by wziąć pod uwagę fakt, że ziemia jest zmarznięta, siła wyższa, 
taka sytuacja potrwa jeszcze z miesiąc, zima była uciążliwa i stąd dużo błota. Wiosną stan 
nawierzchni na pewno ulegnie poprawie. 
E. Dańczak – Radny Rady Powiatu zauważył, że Polska wykorzystała tylko 2% środków 
unijnych na drogi. Nas pomylono pojęcia, do wszystkiego musi być angażowana Gmina lub 
Zarząd Drogi. Drogi zostały tak zniszczone gdyż nikt z mieszkańców nie tknie palcem by np. 
skierować wodę innym torem. Uważa, że czasami wystarczy odrobina wejrzenia przez 
sołectwa na drogi. Jednocześnie stwierdził, że jakość wykonywanych prac na drogach jest 
fatalna. W naszym kraju jest hierarchia utrzymywania dróg i my nie możemy zbyt wiele 
zmienić, uważa, że droga z Niepogledzia do Krosnowa winna być traktowana jak droga 
górska.   
Radna Urszula Rączka prosi o poprawę stany nawierzchni na tzw. „Pasie startowym”. 
Nawierzchnia pokryta garbami, duże ubytki masy asfaltowej, złe odwodnienie.  
Radna Urszula Frankowska prosi o uprzątnięcie gruzu w Dębnicy Kaszubskiej przy ulicy 
Zajęczej. 
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Ad 6 
 
Przewodnicząca Rady Zyta Rytelewska poprosiła Przewodniczących Komisji o złożenie 
informacji o pracach w okresie między sesjami. 
 
a/ 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej poinformował, że Komisja spotkała się w tym 
okresie 2 razy. Poinformował, że Komisja na swoich posiedzeniach zapoznała się z 
projektami uchwał na dzisiejszą sesję, wystąpieniem pokontrolnym Regionalnej Izby 
Obrachunkowej, opiniowano Plan nabywania, zbywania i zamiany nieruchomości, który 
Komisja proponuje przyjąć. W sprawie wystąpień pokontrolnych RIO uważa, że powinna być 
szersza dyskusja. Komisja proponuje także wrócić do sprawy Pani Stanisławskiej oraz prosi o 
informacje, jak na dzień dzisiejszy ta sprawa wygląda.  Komisja proponuje wydzielić grunty 
pod wjazd, a pozostałą część sprzedać. Pani Stanisławskiej i Góralskiej jako zainteresowanym 
i chętnym do wykupu. Uważa, że należy spróbować i wystąpić z wnioskiem do Zarządu Dróg 
Wojewódzkich o wytyczenie bezpośredniego wjazdu na tę działkę. Komisja zapoznała się 
także z Regulaminem dostarczania wody i ścieków na terenie gminy Dębnica kaszubska i ten 
regulamin zaopiniowała pozytywnie. Zapoznano się z pismem Zespołu Szkół o 
dofinansowanie konkursu Literackiego i Komisja uważa, że ze środków Rady należy 
przekazać na ten cel 500 zł. Członkowie Komisji zapoznali się także z pismem 
Przewodniczącej, które zostało skierowane do Kuratora Oświaty w sprawie ustalenia 
kompetencji oraz pismami Wójta do o. Ryszarda Iwanowskiego i Głosu Pomorza, oraz 
Nadleśnictwa Leśny Dwór w sprawie lokalizacji kamienia upamiętniającego pobyt Jana 
Pawła II na naszym terenie. Uważa, że kamień powinien być zlokalizowany za mostem po 
lewej stronie.   
Przewodnicząca rady Zyta Rytelewska zwróciła się z pytaniem, czy sprawę Pani 
Stanisłąwskiej wyjaśnimy  teraz, czy później. 
Radna J. Karaś poinformowała, że na posiedzeniu ich Komisji Pan Dańczak wyjaśniał, że 
sprawa dla tych Pań została załatwiona pomyślnie dla nich, i że będzie wytyczony oddzielny 
wjazd. 
Radny M. Mnich zwrócił się z pytaniem jak wygląda sprawa wykupu tego terenu, czy to jest 
prawda, że nie ma możliwości wykupu. 
Radny P. Paczesny prosi o podanie argumentów. 
Radca Prawny wyjaśniła, że jeżeli droga ma rangę drogi publicznej to nie można jej zbyć, 
zbyć można drogi, które są drogami wewnętrznymi. 
Radny P. Paczesny wyjaśnił, że ta droga służy tylko tym dwóm osobom.  
Radny K. Olech zwrócił się z pytaniem do Radnego P. Paczesnego jakiej rangi jest konkurs 
organizowany przez Zespół Szkół. 
Radny P. Paczesny poinformował, że rangi Powiatowej. 
 
b/ 
 Przewodnicząca Komisji Kultury, Oświaty, Sportu i Turystyki poinformowała, że 
Komisja spotkała się trzykrotnie. Na jednym posiedzeniu omówiono w szczegółach 
działalność Gminnego Ośrodka Kultury, którą przedstawiła Pani Dyrektor. Protokoł z tego 
posiedzenia w aktach Komisji do wglądu. Omawiano także sprawę Pani Stanisłąwskiej. Na 
kolejnym posiedzeniu Komisja analizowała projekt utworzenia świetlicy środowiskowej przy 
Szkole Podstawowej w Motarzynie oraz opiniowała Plan nabywania, zbywania i zamiany. Na 
ostatnim posiedzeniu Komisja opiniowała projekty uchwał, zapoznała się z pismem Dyrektora 
ZGK w sprawie wyników kontroli SANEPID, zaleceniami Regionalnej Izby Obrachunkowej i 
tutaj Komisja ma takie samo zdanie jak członkowie Komisji rewizyjnej, że powinna odbyć się 
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dłuższa dyskusja. Komisja zapoznała się także z regulaminem dostarczania wody i ścieków. 
Opinia Komisji w tej sprawie jest pozytywna.  
Radny P. Paczesny zwrócił się z pytaniem czy Regionalna Izba Obrachunkowa w protokole 
ustosunkowała się do zadłużenia Gminy na koniec 2004 roku, które było spowodowane 
budową kompleksu Gimnazjalnego. 
Skarbnik Gminy poinformował, że ta inwestycja nie była tematem kontroli i brak zapisów w 
tej sprawie w protokole. 
Sekretarz Gminy wyjaśniła, że to zagadnienie było tematem oddzielnej kontroli.  Po kontroli 
RIO   nie przysłało żadnych zaleceń. 
Radny P. Paczesny poinformował, że chciałby znać stanowisko RIO w tej sprawie. Prosi by 
wystąpić do Prezesa by ten wypowiedział się czy nastąpiło naruszenie dyscypliny finansów 
publicznych.   
Sekretarz wyjaśniła, że ta kontrola odbyła się już dawno. Sprawa trafiła do rzecznika d/s 
naruszenia dyscypliny finansów publicznych. Do nas nie wpłynęło stanowisko tego organu. 
Dwa tygodnie temu Wójt zwrócił się do Prezesa RIO w tej sprawie o udzielenie informacji.  
Z informacji, którą Wójt otrzymał wynika, że stwierdzono naruszenie dyscypliny finansów 
publicznych i osoby winne zostały ukarane. Sprawa jednak nie jest zakończona, gdyż osoby 
uznane za winne złożyły odwołanie do Warszawy, w związku z tym wyrok Rzecznika nie jest 
prawomocny. 
Radny P. Paczesny w nawiązaniu do badań SANEPIDU przeprowadzonych w Zakładzie 
Gospodarki Komunalnej poinformował, że ma zastrzeżenia. Uważa, że nie należy 
porównywać badań dla pracowników biurowych z normami przyjętymi dla obiektów 
komunalnych. Uważa, że w pomieszczeniach, w których pracują ludzie 8 godzin dziennie nie 
powinno być żadnych środków toksycznych, i że na terenie oczyszczalni nie powinni w ogóle 
pracować pracownicy nie związani bezpośrednio z obsługą tego obiektu. Uważa, że w tym 
zakresie prawo pracowników jest w ogóle nie przestrzegane.   
Dyrektor ZGK poinformował, że będzie dysponował wykazem czynników szkodliwych dla 
zdrowia. Na przełomie kwietnia i maja chce zlecić do Wojewódzkiej Stacji Sanepidu w 
Gdańsku przeprowadzenie badań wpływu czynników biologicznych i chemicznych na 
zdrowie. 
 
c/ 
 Przewodnicząca Komisji Rolnictwa, Budownictwa i Rozwoju Gospodarczego 
poinformowała, że Komisja spotkała się także trzykrotnie między sesjami. Na posiedzeniach 
komisja zajmowała się zimowym utrzymaniem dróg, planem nabywania, zamiany i zbywania 
mienia komunalnego, regulamin czystości i tu Komisja ma wiele zastrzeżeń, które będą 
omawiane przy podejmowaniu uchwały. Zwróciła się także z pytaniem, czy przygotowano już 
do podpisania umowę na modernizację oświetlenia ulicznego?- jeżeli tak to kiedy nastąpi 
podpisanie. Komisja zapoznała się także z Regulaminem dostarczania wody. pismem do 
Kuratorium Oświaty, pismem ZGK w sprawie wyników badań Sanepidu oraz projektem 
uchwały w sprawie zmian rodzajów miejscowości. 
Radny P. Paczesny poprosił o uszczegółowienie sprawy dotyczącej modernizacji oświetlenia 
ulicznego, zwłaszcza w kontekście finansowania. 
Zastępca Wójta poinformował, że umowa jest już przygotowana i jej podpisanie ma nastąpić 
12 kwietnia. Odbędzie się jeszcze spotkanie, ale z tych roboczych konsultacji wiemy, że 
można jeszcze zejść z kosztów, gdyż jak wiemy płacimy za oświetlenie i konserwację 
oświetlenia. Ta inwestycja ma być spłacana z różnicy pomiędzy poziomem dotychczasowych 
opłat a opłat jakie będą po wykonaniu tego zadania – z oszczędności. Ponadto poinformował, 
że zlecono opracowanie dokumentacji technicznej na planowane nowe punkty na 
doświetlenie dotyczy to takich miejscowości jak Skarszów Dolny, Ochodza oraz w Dębnicy 
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Kaszubskiej,. Z tego też powodu przeciągano trochę w czasie podpisanie umowy, gdyż 
zależało nam by to zadanie realizować jednocześnie. 
Wójt poinformował, że opłata za konserwacje zależy od dogadania się z Rejonem 
Energetycznym, gdyż niektóre gminy płacą po 14 zł. za punkt.  
 
Ad 7 
 
Zyta Rytelewska – Przewodnicząca Rady poprosiła Wiceprzewodniczącego Rady Krzysztofa 
Olech o przedstawienie planu nabywania, zbywania i zamiany nieruchomości z dnia 
10.03.2006r. /załącznik Nr 3 do protokołu/. 
Wiceprzewodniczący Rady Krzysztof Olech przedstawił plan nabywania, zbywania i zamiany 
nieruchomości. 
Przewodnicząca Rady Zyta Rytelewska poprosiła o opinie Przewodniczących Komisji Rady.  
Przewodniczący Komisji Rewizyjnej poinformował, że plan  został pozytywnie zaopiniowany 
przez członków Komisji. 
Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Turystyki poinformowała, że plan został 
pozytywnie zaopiniowany przez Komisję 
Przewodnicząca Komisji Rolnictwa, Budownictwa i Rozwoju Gospodarczego 
poinformowała, że plan został pozytywnie zaopiniowany przez członków Komisji.  
Zyta Rytelewska - Przewodnicząca Rady zarządziła głosowanie nad planem nabycia, zbycia i 
zamiany nieruchomości.  
           W wyniku głosowania plan nabywania, zbywania i zamiany nieruchomości został 
przyjęta jednogłośnie  (13 za). 
/ w głosowaniu nie uczestniczyli Radni: E. Kuklińska, J. Bejnarowicz/ 
 
Ad 8 
 
a/ 
Zyta Rytelewska – Przewodnicząca Rady poprosiła Wiceprzewodniczącego Rady Krzysztofa 
Olech o przedstawienie projektu uchwały w sprawie zmiany rodzajów miejscowości na 
terenie gminy Dębnica Kaszubska  /załącznik Nr 4/ 
Wiceprzewodniczący Rady Krzysztof Olech odczytał projekt uchwały. 
Przewodnicząca Rady poprosiła Przewodniczących Komisji o przedstawienie opinii. 
Przewodniczący Komisji Rewizyjnej P. Paczesny poinformował, że Komisja opiniuje 
pozytywnie projekt uchwały. 
Przewodnicząca Komisji Kultury, Oświaty, Sportu i Turystyki J. Karaś poinformowała, że 
Komisja opiniuje pozytywnie projekt uchwały. 
Przewodnicząca Komisji Rolnictwa, Budownictwa i Rozwoju Gospodarczego U. Rączka 
poinformowała, że Komisja opiniuje pozytywnie projekt uchwały.  
Zyta Rytelewska - Przewodnicząca Rady zarządziła głosowanie nad projektem uchwały.   
W wyniku głosowania uchwała została przyjęta jednogłośnie  (13 za). 
 
b/ 
Wójt Gminy prosił by podjęcie uchwały w sprawie utrzymania czystości przesunąć do czasu 
powrotu Pana E. Dańczak, który uczestniczy w sesji Rady Powiatu a podejmować pozostałe 
uchwały. 

Zyta Rytelewska – Przewodnicząca Rady poprosiła Wiceprzewodniczącego Rady 
Krzysztofa Olech o przedstawienie projektu uchwały w sprawie regulaminu dostarczania 
wody i odprowadzania ścieków  /załącznik Nr 5/.  
Zwróciła się z pytaniem, czy z uwagi na obszerność tej uchwały Radni chcą by przeczytano 
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całość, czy tylko główne postanowienia. 
Radny M. Adamowicz poinformował, że należy odczytać tylko główną część gdyż Radni na 
posiedzeniach Komisji dokładnie zapoznali się z treścią uchwały. 
Wiceprzewodniczący Rady Krzysztof Olech odczytał projekt uchwały. 
Przewodnicząca Rady poprosiła Przewodniczących Komisji o przedstawienie opinii. 
Przewodniczący Komisji Rewizyjnej P. Paczesny poinformował, że Komisja opiniuje 
pozytywnie projekt uchwały. 
Przewodnicząca Komisji Kultury, Oświaty, Sportu i Turystyki J. Karaś poinformowała, że 
Komisja opiniuje pozytywnie projekt uchwały. 
Przewodnicząca Komisji Rolnictwa, Budownictwa i Rozwoju Gospodarczego U. Rączka 
poinformowała, że Komisja opiniuje pozytywnie projekt uchwały. Prosi o wyjaśnienie zapisu 
rozdziału 10, który mówi o dostarczaniu wody do celów ochrony przeciwpożarowej i 
obciążaniu za jej zużycie Gminy. Jak to będzie wyglądało w praktyce. 
Dyrektor ZGK poinformował, że jednostka OSP każdorazowo będzie musiała powiadamiać 
Zakład o fakcie poboru wody i ilości do celów pożarowych. Jest to wymóg prawny i taki 
zapis musiał znaleźć się w regulaminie. 
/ powrócił Radny Józef Bejnarowicz/     
Zyta Rytelewska - Przewodnicząca Rady zarządziła głosowanie nad projektem uchwały.   
W wyniku głosowania uchwała została przyjęta jednogłośnie  (14 za). 
 
c/ 
  Zyta Rytelewska – Przewodnicząca Rady poprosiła Wiceprzewodniczącego Rady 
Krzysztofa Olech o przedstawienie projektu uchwały w sprawie przyjęcia „Planu Odnowy 
Sołectwa Dębnica Kaszubska”  /załącznik Nr 7/ 
Wiceprzewodniczący Rady Krzysztof Olech odczytał projekt uchwały oraz piorytety z Planu 
Odnowy Wsi. 
Przewodnicząca Rady  zwróciła się z pytaniem czy są jeszcze jakieś uwagi odnośnie  projektu 
tej uchwały. 
Radny P. Paczesny zauważył, że Radni stawiani są pod bramką. Uważa, że pozostałe sołectwa 
także mogły wymienić stronę tytułową. Rozumie uzasadnienie Wójta, ale chce gwarancji, że 
Niepogledzie otrzyma obiecaną pomoc. 
Wójt wyjaśnił, że podał wystarczające uzasadnienie. Podtrzymuje to co wcześniej powiedział 
w pierwszej części obrad sesji.    
Zyta Rytelewska - Przewodnicząca Rady zarządziła głosowanie nad projektem uchwały.   
W wyniku głosowania uchwała została przyjęta  (10 za, 1 przeciw, 3 wstrzymujące). 
 
d/ 
 
Skarbnik Gminy poinformował, że ta uchwała nie była także opiniowana przez Komisje 
Rady. 
Przyjęcie tej uchwały jest związane z zabezpieczeniem środków na realizację zadania ujętego 
w programie do Odnowy Wsi. Poinformował, że nastąpiło zwiększenie dochodów o kwotę 
59.588 zł., w tym uległa zwiększeniu część subwencji oświatowej ogólnej o kwotę 43.182zł 
oraz jest wyższy udział gminy w podatkach o 16.406 zł.  Natomiast po stronie wydatków 
zwiększono rezerwę celową o kwotę 33.100 zł z przeznaczeniem na realizację programu  
Odnowy Wsi oraz wydatki w oświacie na Szkołę Podstawową w Dębnicy Kaszubskiej. 
Wydatki w dziale oświata były niedoszacowane.   
 Zyta Rytelewska – Przewodnicząca Rady poprosiła Wiceprzewodniczącego Rady 
Krzysztofa Olech o przedstawienie projektu uchwały w sprawie zmian budżetowych na 2006 
rok  /załącznik Nr 8/. 

 



 10 

Wiceprzewodniczący Rady Krzysztof Olech odczytał projekt uchwały. 
Radny Z. Botwinionek zauważył, że remont GOK jest dodatkowym zadaniem na Dębnicę 
Kaszubską, gdyż w WPI widnieje nadal zapis o remoncie dachu na Remizie Strażackiej, 
zgodnie z ubiegłorocznymi ustaleniami. 
Radny D. Ostrowski uważa, że jeżeli w WPI było zapisane zadanie dla Dębnicy Kaszubskiej 
to winno ono być realizowane w pierwszej kolejności i nie powinno się dokładać kolejnych 
nowych zadań. 
Radna J. Karaś stwierdziła, że Dębnica jest miejscowością gminną i powinny być stosowane 
inne wymogi niż w stosunku do pozostałych miejscowości. 
Przewodnicząca Rady Zyta Rytelewska zwróciła się z pytaniem, czy to oznacza, że pozostałe 
miejscowości są w II kategorii i mieszkańcom tych miejscowości się nic nie należy. 
Zyta Rytelewska - Przewodnicząca Rady zarządziła głosowanie nad projektem uchwały.   
W wyniku głosowania uchwała została przyjęta  (10 za, 1 przeciw, 3 wstrzymujące).  
 
e/ 
 
Zyta Rytelewska – Przewodnicząca Rady poprosiła Wiceprzewodniczącego Rady Krzysztofa 
Olech o przedstawienie projektu uchwały w sprawie uchwalenia regulaminu utrzymania 
czystości i porządku na terenie Gminy Dębnica Kaszubska  /załącznik Nr 9/. 
Wiceprzewodniczący Rady Krzysztof Olech odczytał projekt uchwały. 
Przewodnicząca Rady poprosiła Przewodniczących Komisji o przedstawienie opinii. 
Przewodniczący Komisji Rewizyjnej P. Paczesny poinformował, że Komisja opiniuje 
pozytywnie projekt uchwały.  Zwrócił się z pytaniem czy uwzględniono w regulaminie 
składowisko na zużyte opony i akumulatory. 
E. Dańczak poinformował, że w § 4 pkt.6 ujęto takie składowisko. Wydzielono miejsce w 
okolicy Dudzicz.  
Przewodnicząca Komisji Kultury, Oświaty, Sportu i Turystyki J. Karaś poinformowała, że 
Komisja opiniuje pozytywnie projekt uchwały. 
Przewodnicząca Komisji Rolnictwa, Budownictwa i Rozwoju Gospodarczego U. Rączka 
poinformowała, że jej Komisja ma więcej uwag do regulaminu i prosi o wyjaśnienie czy w 
rozdziale 7 zwiększono liczbę dużych jednostek produkcyjnych z 10 do 20 tak jak 
proponowała Komisja oraz w pkt 9 odległości, gdyż te które były zaproponowane nie mogą 
być dotrzymane przez 75% istniejących gospodarstw. Przy zaproponowanych kryteriach 
gospodarstwa powinny ulec likwidacji. Uważa, że można pozostawić zapis, ale należy dodać, 
że dotyczy on nowo powstających gospodarstw. Nie powinno być także ograniczeń jednostek 
produkcyjnych. 
Radny D. Ostrowski uważa, że takie gospodarstwa nie powinny egzystować w środku wsi. 
Ktoś 5 lat temu kupił obiekt, przekształcił go na świniarnię na 300 sztuk, wkoło śmierdzi i nic 
nie można z tym zrobić. 
E. Dańczak poinformował, że ten obiekt wcześniej także był związany z obrotem zwierzętami 
gdyż mieścił się tam punkt skupu zwierząt. Ten aspekt rozpisany jest w pkt. 4 regulaminu. 
Radna U. Rączka uważa także, że w pkt.13 dotyczącym  przepędzania bydła należy także 
zwiększyć liczbę sztuk z 2 do 10 i wprowadzić zapis, by uzgadniać z zarządcą drogi a nie 
Wójtem. 
E. Dańczak wyjaśnił, że taki zapis został wprowadzony. 
D. Ostrowski zwrócił się z pytaniem jak w obiekcie świniarni jest rozwiązana sprawa 
odprowadzania ścieków, gdzie one idą. 
E. Dańczak poinformował, że zgodnie z ONW by otrzymać dopłatę do produkcji zwierzęcej 
obiekty muszą być „wylizane”. Każdy rolnik musi posiadać dokumentację świadczącą o 
wywozie nieczystości oraz nadzorze budowlanym nad budowlami podziemnymi. Nie da się 
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prowadzić działalności rolniczej bez uszczerbku dla ekologii, ale uważa, że należy przyjąć 
mniejsze zło. 
Radny J. Bejnarowicz zgodził się z Panem Dańczakiem. Uważa, że rolnika można bardzo 
łatwo zniszczyć. Każdy powinien mieć trochę roztropności, nie wszystko w rolnictwie musi 
śmierdzieć. 
E. Dańczak poinformował, że wszystkie wnioski, które były omawiane podczas posiedzeń 
Komisji Rady zostały uwzględnione i ujęte w planie.  
Zyta Rytelewska - Przewodnicząca Rady zarządziła głosowanie nad projektem uchwały.   
W wyniku głosowania uchwała została przyjęta  (13 za, 1 wstrzymujący). 
 
Ad 9 
 
Wójt poinformował, że Radni otrzymają odpowiedzi na interpelacje  na piśmie. Sprawa dróg 
na terenie naszej gminy jest bardzo trudna. Były próby by przeznaczyć większe środki na ten 
cel. Wyszło jak wyszło. W budżecie na ten rok mamy zaplanowane 225 tys. na ten dział w 
tym 135 tys. żywej gotówki. 10 tys. kosztowało już nas zimowe utrzymanie dróg. W tym 
temacie jest duże pole do popisu. Modernizacji podlegają wszystkie ciągi pieszo-jezdne 
gminy. Gruz, który jest na ulicy Zajęczej zostanie wykorzystany do załatania dziur, które 
znajdują się na tej drodze. Z tych pieniędzy nie uda nam się zrobić modernizacji ulicy 
Fabrycznej i Sportowej. Cały czas czynione są starania o pozyskanie środków z zewnątrz na 
te cele. W okresie wiosennym jak ulegnie poprawie pogoda będziemy tak jak co roku za 
pomocą równiarki poprawiać stan nawierzchni dróg gruntowych. Poprawimy także odcinek 
drogi przy  Remizie w Dębnicy Kaszubskiej. Pracownicy ZGK także za darmo nie będą robić, 
za każdą pracę zleconą przez Urząd musimy zapłacić. Droga z Warblewo – Podkomorzyce 
jest planowana przez Starostwo Powiatowe do remontu kapitalnego w 2007 roku. Most w 
Leśnym Dworze jest planowany na 2006 rok do kapitalnego remontu. Kamień upamiętniający 
pobyt Jana Pawła II na naszym terenie ma być zlokalizowany przed mostem po prawej strony, 
całość spraw związanych z tym przedsięwzięciem pilotuje Starosta Bytowski.  Ustawieniem 
pojemnika na szkło w Dobieszewku zajmie się Pan Dańczak wraz z Zastępcą. Odnośnie 
Osiedla „Zajęcza” to stan ciągów pieszo- jezdnych jest „wrzodem”. Jeżeli będą pracownicy 
interwencyjni to zostaną dokończone prace z przekładaniem chodnika. Planowana jest 
budowa chodnika koło kościoła z bezpiecznym przejściem. Ma to być wykonane w ramach 
porozumienia, w którym zgłosiłem chęć uczestniczenia. Dokumentacja na remont mostu na 
Krótkiej także będzie dopiero na jesieni. Część ulicy Krótkiej zostanie utwardzona płytami, 
które zostaną odzyskane z oczyszczalni ścieków. W sprawie wycięcia suchych gałęzi, 
naprawy drogi do Krzywania zwrócimy się do Zarządu Dróg Powiatowych. Odnośnie ulicy 
Młyńskiej poinformował, że brak koncepcji jak ten temat rozwiązać. 
Ponadto poinformował, że do końca I półrocza w Krzywaniu ma powstać Przetwórnia Ryb, w 
której ma znaleźć zatrudnienie około 100 osób. 
Radny M. Adamowicz przypomniał Wójtowi spotkanie z mieszkańcami Osiedla Zajęcza i 
zwrócił się z pytaniem, jak położenie tych płyt o których była mowa, ma się do obiecanej 
estetyki osiedla. Uważa, że jest to nie trafny pomysł. 
Radny P. Paczesny stwierdził, że z tego wynika, że Rada Gminy ponosi odpowiedzialność za 
to, że ulice są w tak fatalnym stanie, a nie nieudolność Wójta. Wszyscy radni doskonale 
pamiętają jak przebiegały rozmowy w sprawie poprawy stanów ciągów pieszo – jezdnych. 
Radny M. Adamowicz zwrócił się z pytaniem dlaczego do chwili obecnej nie padło żadne 
słowo dotyczące sobotniego artykułu w Głosie Pomorza. Dlaczego nikt tego nie 
skomentował. 
Radny P. Paczesny stwierdził, że z tym artykułem nie ma nic wspólnego. Artykuł odbił się 
dużym echem w terenie. Zdaje sobie sprawę, że Pan Dańczak wziął całą winę na siebie. Jest 
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Pan miłośnikiem przyrody, dlaczego Pan pozwolił na takie działania. Zwrócił się także z 
pytaniem na czyj koszt zostanie zrobiona rekultywacja tej ziemi. 
Wójt prosi by nie przypisywać mu działań mających na celu zniszczenie gminy. Cieszy się, że 
Pan Paczesny nie jest inicjatorem tego artykułu, jednak nie jest pewny czy osoba, która ten 
temat zgłosiła nie była przez niego inspirowana. Prosi by w jego działaniach nie szukać 
samych negatywów. Każdy ma prawo się samorealizować, niedługo będą wybory 
samorządowe każdy ma prawo ubiegać się o wybór. Wójt w obecnych czasach odpowiada za 
wszystko, środków jest tyle co jest, w totolotka nie wygrał i zrobi to na co gminę stać. 
E. Dańczak wyjaśnił, że decyzja o wywozie tych odpadów na to pole została podjęta na 
podstawie opinii wystawionej przez profesora nadzwyczajnego Akademii Techniczno – 
Rolniczej Pana Janusza  Hermanna. Wg tej opinii te osady miały służyć jako „polepszacz”. 
Jemu zależy na pracy i  na żadną minę nie chciał siebie i urzędu wsadzić. Redaktor był tak 
negatywnie nastawiony, że nie reagował na żadne wyjaśnienia. Przedkładałem do wglądu 
dokumentację w tej sprawie ale nikt nie był nią zainteresowany. Przyznał, że świadectwo z 
WIOŚ  nie zostało skonfrontowane tak jak powinno. Wykonane analizy wykazują zwiększone 
normy ale nie są przekroczone. Mając analizę Akademii w Bydgoszczy zastosowano taką 
metodę. Obecnie uważa, że popełniono błąd i nie wykonano drugiej niezależnej analizy. 
Radny M. Adamowicz uważa, że takie wyjaśnienie powinno paść wcześniej, gdyż należało 
się liczyć z takim pytaniem. Uważa także, że jeżeli dziennikarz napisał bzdury to należy 
wysłać sprostowanie. 
E. Fryckowska – Dyrektor Sz. P. w Dębnicy Kaszubskiej poinformowała, że wcześniej także 
miała taka nieprzyjemną sprawę z redaktorami Głosu Pomorza. Wysłała sprostowanie, na 
które nie było żadnego odzewu. Uważa, że redaktorzy Głosu Pomorza nie mają nic z 
dziennikarstwa. 
Wójt Gminy zauważył, że dziennikarze szukają tematów na pierwsze strony, jest moda na 
przejaskrawianie tematu i tak się stało w tym przypadku. Z tymi osadami trzeba było coś 
zrobić. Mając analizę wywieźliśmy na pola. Po uruchomieniu nowej oczyszczalni odpady po 
czyszczeniu biopsybloków będą wywożone do utylizacji na specjalistycznym wysypisku. 
W naszym przypadku będzie to wysypisko w Bierkowie i taki wywóz będzie odbywał się raz 
na tydzień.  
Radny M. Adamowicz poinformował, że sprawę przyszłych osadów wyjaśniono z Panem 
Dańczakiem na posiedzeniu Komisji. 
 
Ad 10    
 
 
Przewodnicząca Rady Gminy Zyta Rytelewska dokonała zamknięcia Sesji Rady Gminy 
Dębnica Kaszubska. Obrady zakończono o godz. 1500. 
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